
 

PROPOSTA DE ACTA DA XUNTA DE FACULTADE, DO 20/12/21 

 

Da comezo en segunda convocatoria a sesión ordinaria da Xunta de Facultade de 
20/12/2021 ás 12:23 horas, no Salón de Actos da Facultade de Ciencias Económicas e 
Empresariais, unha vez acadado o quórum preciso.  

 

ASISTENTES:  

PDI permanente:  

ALONSO ÁLVAREZ, Nicanor ALONSO VILLAR, Olga  

ÁLVAREZ GARCÍA, María Begoña CASTRO RODRÍGUEZ, Fidel  

CRESPO DOMÍNGUEZ, Miguel Ángel CRESPO FRANCO, Tony  

DIÉGUEZ FERREIRO, Ricardo DÍAZ VÁZQUEZ, Raquel 

DIZ COMESAÑA, Eva ESTÉVEZ TORANZO, Margarita  

FERNÁNDEZ ARIAS, Mª Jesús  FERNÁNDEZ-FEIJOO SOUTO, Belén  

FERRO SOTO, Carlos A.  GARCÍA RODRÍGUEZ, Mª José  

GARZA GIL, Mª Dolores  GIMÉNEZ FERNÁNDEZ, Eduardo  

GÓMEZ FRÁIZ, José Santiago  GONZÁLEZ CERDEIRA, Xulia  

GONZÁLEZ GÓMEZ, Manuel  GONZÁLEZ LOUREIRO, Miguel 

LÓPEZ MÍGUENS, Mª Jesús  LORENZO ALONSO, Pedro  

LORENZO PICADO, Leticia LOVEIRA PAZÓ, Rosa María 

MARTÍN EZ DOMÍNGUEZ, Blanca MARTÍNEZ SENRA, Ana Isabel 

MIGUEL PALACIOS, Carlos de  MILES TOUYA, Daniel  

MONTERO MUÑOZ, María OTERO GIRÁLDEZ, Mª Soledad  

OTERO NEIRA, Mª Carmen  PAZÓ MARTÍNEZ, Mª Consuelo  

PIÑEIRO GARCÍA, Pilar  RÍO OTERO, Coral del  



RODRÍGUEZ DE PRADO, Francisco RODRÍGUEZ DOMÍNGUEZ, Mª del Mar  

RODRÍGUEZ MÍGUEZ, Eva Mª  RUIZ BLANCO, Silvia  

SURÍS REGUEIRO, Juan C. TEIXEIRA BAUTISTA, José F. 

VALLEJO POUSADA, Rafael VÁZQUEZ PAMPÍN, Carmen  

VÁZQUEZ VICENTE, X. Henrique  VELANDO RODRÍGUEZ, Mª Elena  

VILA BIGLIERI, Jorge E.  

 

ALUMNADO:  

AMOEDO FERNÁNDEZ, Andrea IGLESIAS ALLICA, Malena  

 

PAS: 

MARZÁN GONZÁLEZ, Mª Asunción NIETO RODRÍGUEZ, Ángel 

PÉREZ PEREIRA, Alberto  

 

DESCULPAN A SÚA AUSENCIA: 

PDI:  

ARÉVALO TOMÉ, Raquel CASTRO FERNÁNDEZ, Ana Esther 

COMESAÑA BENAVIDES, Fernando DOCAMPO BARRUECO, José María 

FALAGÁN MOTA, Jorge GARRIDO VALENZUELA, Irene 

GÓMEZ RÚA, María LAVANDEIRA VILLOT, Fco. Xavier 

QUINTAS CORREDOIRA, Mª Ángeles RODRÍGUEZ CAMPOS, Mª Celia 

RODRÍGUEZ PARADA, Sonia Margarita SIMÓN FERNÁNDEZ, Xavier 

 

ALUMNADO: 

ÁLVAREZ MOREIRA, José Ángel  
 

A Orde do Día é a seguinte: 



1.- Aprobación, se procede, das actas das sesións anteriores.  

2.- Informe do Decano  

3.- Aprobación, se procede, da inscrición da Facultade na Conferencia Española de 
Decanas y Decanos de Economía e Empresa (CONFEDE).  

4.- Aprobación, se procede, dos informes de avaliación docente (quinquenios)  

5.- Toma en consideración, se procede, das recomendacións 2021/19 e 2021/20 da 
Valedora Universitaria.  

6.- Rogos e preguntas. 

 

O decano informa que dos membros da mesa da Xunta de Facultade só están presentes el 
mesmo e a secretaria. 

 

Primeiro punto da orde do día: Aprobación, se procede, das actas das sesións anteriores:  

- Acta da sesión ordinaria 08/03/21 

- Acta da sesión extraordinaria 08/04/21 

- Acta da sesión extraordinaria 15/06/21 

- Acta da sesión extraordinaria 03/11/21 

 

APRÓBANSE POR ASENTIMENTO  

 

Segundo punto da orde do día: Informe do Decano. 

 

O Decano informa dos seguintes temas: 

 

Parabéns: 

Profesor Alberto Gago Rodríguez 

Por ter sido nomeado membro numerario da Real Academia Galega de Ciencias (RAGC). 

 

Paula Cecilia Gayoso Cova (exalumna)  

Autora do TFG «Efectos macroeconómicos de la automatización de tareas productivas 
rutinarias», dirixido polo profesor Jaime Alonso Carrera, por ter sido seleccionado como 
un dos tres mellores traballos da IV edición do Premio TFG da Asociación Española de 
Economía (AEE). 



 

Profesor Carlos Hervés Beloso  

Por ter sido premiado coa medalla Investigación RAGC 2021 e que, a pesar de non formar 
parte da Xunta de Facultade neste curso, todos o consideramos compañeiro e membro da 
mesma. 

 

Comunicación á Xunta da Facultade: 

- Proposta de premios fin de carreira 

       GRAO EN ECONOMÍA 

 Gayoso Cova, Paula Cecilia 

       GRAO EN ADMINISTRACIÓN E DIRECCIÓN DE EMPRESAS 

 Vázquez Gil, Lara 

 

Relacións Institucionais: 

- Recepción IES de Nigrán 

- Visita IES Rosais II 

- Recepción IES Mos 

- Videoconferencia programada con estudantes Erasmus no 2º cuatrimestre. 

- Publicación na páxina web da Facultade da convocatoria da Xunta de Facultade e 
das actas do ano 2021. 

- Comisións. (O decano informa que se manteñen os membros das comisión 
elixidas pola Xunta de Facultade, agás os postos correspondentes ao equipo 
decanal) 

- Solicitude do Distintivo de Igualdade.  

 

Infraestruturas: 

- Elevador (Salón de Actos – planta 3ª) (en execución). 

- ECOBAS (espazos e visibilidade) (en execución a asignación de espazos e a 
visibilidade solicitada por ECOBAS). 

- Muro de vídeo adquirido pola Facultade instalouse no Salón de Grados. 

 

Terceiro punto da orde do día: Aprobación, se procede, da inscrición da Facultade na 
Conferencia Española de Decanas y Decanos de Economía e Empresa (CONFEDE). 



 

Recibiuse escrito da CONFEDE coa seguinte solicitude: 

“Estimado/a colega, dado que tenemos que formalizar la inscripción de los miembros en 
la Asociación CONFEDE, es necesario que nos hagáis llegar la solicitud de adhesión 
aprobada por el órgano que cada universidad disponga para ello (Junta de Centro, 
Consejo de Gobierno, Consejo Social, …)” 

 

APRÓBASE POR ASENTIMENTO  

 

Cuarto punto da orde do día: Aprobación, se procede, dos informes de avaliación docente 
(quinquenios). 

Solicitan o informe de avaliación docente (quinquenio) os seguintes membros do 
profesorado: 

JAIME ALONSO 
CARRERA 

01/10/2016 - 30/09/2021 

OLGA ALONSO VILLAR 29 xaneiro 2016 / 28 xaneiro 2021 

BEGOÑA ÁLVAREZ GARCÍA 08/05/206 / 08/05/2021 

LUCY AMIGO DOBAÑO 2017 / 2021 

MARÍA JOSÉ BRAVO BOSCH 01/10/2016 / 01/10/2021 

ROBERTO CABALEIRO 
CASAL 

26/10/2016 - 25/10/2021 

GLORIA CABALLERO 
FERNÁNDEZ 

01/10/2016 / 30/09/21 

PABLO CABANELAS 
LORENZO 

01-09-2016 / 01-12-2021 

TÓMÁS R. COTOS YÁÑEZ 23-03-2016 / 23-03-2021 

JACOBO DE UÑA ÁLVAREZ 08/07/2016 / 07/07/2021 

RAQUEL DIAZ VÁZQUEZ 2016 / 2021 

RICARDO DIEGUEZ 
FERREIRO 

01/10/2016 / 30/09/2021 

JOSÉ MARÍA DOCAMPO 
BARRUECO 

22/10/2016 - 21/10/2021 



M. DOLORES FERRERO 
MARTÍNEZ 

2016 / 2021 

GLORIA FIESTRAS JANEIRO 2017 / 2021 

EDUARDO GIMÉNEZ 
FERNÁNDEZ 

27/11/2016 / 26/11/2021 

MANUEL GONZÁLEZ GÓMEZ 23 xaneiro 2016 / 22 xaneiro 2021 

TRINIDAD GONZÁLEZ 
PORTELA 

17/02/2003 / 20/12/2021 

PEDRO GONZÁLEZ 
SANTAMARÍA 

01/10/2008 / 30/11/2021 

JAVIER HERVÉS ESTÉVEZ 2010 / 2021 

MARÍA DEL 
CARMEN 

IGLESIAS PÉREZ 21/02/2016 / 20/02/2021 

XAVIER LABANDEIRA 
VILLOT 

2014 / 2021 

BALTASAR MANZANO 
GONZÁLEZ 

2017 / 2021 

ANA ISABEL MARTÍNEZ SENRA 01/10/2016 / 30/09/2021 

DANIEL MILES TOUYA 2016/2021 

MARÍA MONTERO MUÑOZ 21/01/2016 / 21/01/2021 

MANUEL 
ALFREDO 

MOSQUERA 
RODRIGUEZ 

2016 / 2021 

Mª SOLEDAD OTERO GIRÁLDEZ 01/10/2016 / 30/09/2021 

CARMEN OTERO NEIRA 13/11/2016 / 12/11/2021 

MARTA SESTELO PÉREZ 29/12/2006 / 11/11/2019 

NATALIA TORRES CADAVID 01/01/2012 / 21/12/2021 

FRANCISCO TORRES PÉREZ 31/12/2016 / 31/12/2021 

INMACULADA VALEIJE ÁLVAREZ 07/10/2016 / 30/08/2020 

CARMEN VÁZQUEZ PAMPÍN 16/10/2016 / 15/10/2021 

XOSÉ 
HENRIQUE 

VÁZQUEZ 
VICENTE 

01/01/2011 a 04/01/2022 



JORGE 
EDUARDO 

VILA BIGLIERI 27/04/2016 / 27/04/2021 

 

 

APRÓBANSE POR ASENTIMENTO 

 

Quinto punto da orde do día: Toma en consideración, se procede, das recomendacións 
2021/19 e 2021/20 da Valedora Universitaria. 

O Decano informa que o decanato recibiu dous escritos coas seguintes recomendacións 
por parte da Valedora Universitaria: 

 

Recomendación 2021/19 

“Á vista do expediente, esta valedoría recomenda ao decanato da Facultade de Ciencias 
Económica e Empresariais a inclusión na normativa interna de elaboración de horarios 
dun criterio que permita ter en conta as necesidades do profesorado que teña ao seu 
cargo menores, maiores ou persoas con algunha discapacidade, para os efectos de 
facilitar a conciliación da vida laboral e familiar.” 

 

Recomendación 2021/20 

“Á vista do expediente, e tendo en conta que o Regulamento de Réxime Interno da 
Facultade de Ciencias Económicas e Empresariais é de maio de 2010, recoméndase unha 
revisión do mesmo co obxecto de adaptala á normativa vixente e, entre outras cuestións, 
incorporar no articulado as disposicións que sexan necesarias para garantir a 
transparencia da actuación dos órganos colexiados do centro. 

Prégolle que comunique a esta Valedoría as actuacións desenvolvidas para dar 
cumprimento a esta recomendación.” 

 

Com respecto á segunda recomendación, o Decano informa de que xa están colgadas na 
páxina web as propostas de actas da Xunta de Facultada e que se incorporarán as distintas 
actas a medida que sexan aprobadas na Xunta de Facultade. 

Ábrese unha rolda de palabras coas seguintes intervencións: 

- Carlos Ferro propón que ademais de publicar a documentación na páxina web, 
podían incluirse tamén nas listas de distribución da Facultade. 

- Pedro Lorenzo le o seguinte escrito e solicita que se incorpore na acta (xúntase 
escrito). 

- Miguel González Loureiro manifesta estar de acordo coas recomendación da 
Valedora. 



- Pedro Lorenzo manifesta estar tamén de acordo coas recomendacións da Valedora 
e sostén que a Comisión Permanente cumpriu coas recomendacións. 

- Tony Crespo contesta á intervención de Pedro Lorenzo indicando que esto non é 
así, que na Comisión Permanente incumpriuse a normativa dado que se denegou 
a solicitude de conciliación presentada, que retrasou a decisión de forma indebida 
e que tampouco comunicou aos solicitantes o resultado da solicitude. 

- Pedro Lorenzo solicita que conste en acta: “que se afirmó que en la Comisión 
Permanente del Centro se incumplió la legalidad en ciertas cosas”. 

 

O Decano propón que se remita á Valedora que a segunda recomendación está cumplida, 
e que co respecto ó primeiro punto, existe un acordo unánime por parte da Xunta da 
Facultade de que se cumprirá nun futuro próximo. 

 

Sexto punto da orde do día: Rogos e preguntas 

Non hai rogos nin preguntas. 

Rematada a orde do día ás 13:00 horas, e sen máis asuntos que tratar, levántase a sesión. 

 

Vº e Pr.: 

 

O Decano     A Secretaria 



Posición de Ana Esther Castro Fernández, Jorge Falagán Mota, María Gómez Rúa, 
Pedro Lorenzo Alonso, Leticia Lorenzo Picado y Javier Roca Pardiñas respecto al punto 
5 del orden del día de la Junta de Facultad del 20 de diciembre de 2021 

 
En relación con el punto 5, debemos indicar que respecto a la recomendación 2021/19 
estamos completamente de acuerdo en que se incluya en toda la normativa de la 
Universidad, más aún cuando se recoge en los Acuerdos del Consejo de Gobierno sobre 
medidas de igualdad y conciliación en la Universidad de Vigo, en la Guía de buenas 
prácticas para las universidades, y en las sucesivas normas de elaboración del POD de la 
Universidad de Vigo, así como en la recomendación para aplicar los criterios que 
favorezcan la conciliación del PDI. 
 
En este sentido, se señala como competencia de cada departamento la elaboración de 
los criterios, debiendo establecerse los más oportunos para conciliación por cuidado de 
dependientes menores y mayores, aspecto con el que no podemos estar más de 
acuerdo, cuando rige en el sistema administrativo universitario el principio de jerarquía 
normativa y de observancia de todas las salvaguardas legales que puedan corresponder. 
 
En cuanto a la recomendación 2021/20, que se refiere a la revisión del Reglamento de 
régimen interno, debemos mostrar nuestra más absoluta conformidad, como así se 
plasmaba en nuestro proyecto de centro, recordando que es competencia de la Junta 
de Facultad su aprobación, así como el resto de procedimientos administrativos para su 
entrada en vigor.  
 
Por otra parte, debe señalarse la importancia del deber de transparencia de la actuación 
administrativa en general y universitaria en particular, como establece la propia Ley 
19/2013, de 9 de diciembre, de transparencia, acceso a la información pública y buen 
gobierno, y los principios de jerarquía normativa, publicidad y legalidad. 
 
En este sentido, este deber debe conjugarse con la obligación legal de sigilo y de guardar 
silencio impuesta a los órganos de la administración, y que la propia ley citada considera 
como una infracción grave, si los miembros de la administración no se someten a dicho 
deber de guardar silencio en el desempeño de sus funciones. 




